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�Montes
Frouma deseña o plan contra o
lume nos montes de Cercedo
A Mancomunidade de Montes de Cerce-do, que agrupa a comuneiros e co-muneiras do concello homónimo e For-carei, encargoulle a Frouma o desenvolve-mento dun plan de prevención dos lumesforestais despois de ter sufrido varios in-cendios devastadores no fatídico agostode 2006.                                            Páx. 7
�Agroecoloxía
O Grelo Verde levará alimentos
ecolóxicos a máis escolas 
Tras rematar un proxecto de promocióndos produtos ecolóxicos amparado poloprograma Rafael, O Grelo Verde iniciaráunha serie de accións de concienciaciónambiental que inclúe alimentos ecolóxicosen comedores escolares de Laza, Riós, Rai-riz, Castrelo do Val e O Barco.          Páx. 8
�Mulleres
Isabel Vilalba defende a 
soberanía alimentaria en Tolouse
A responsábel da Secretaría das Mulleresdo SLG, Isabel Vilalba, participou nun en-contro da Marcha Mundial das Mulleresen Toulouse, cunha intervención sobresoberanía alimentaria. Vilalba destacou aperda de emprego feminino que provoca aagricultura industrializada.              Páx. 9

As taxas abusivas do
regadío poñen en xaque á
agricultura de Lemos 
�As explotacións de Lemos pasaronde pagar polo regadío 36 euros porhectárea e ano, a ter que aboar 402 eu-ros. Mesmo quen non rega, debe coti-zar 150 euros por hectárea.

�As taxas abusivas fan inviábel o la-bor de moitas explotacións gandeirasque, por riba, reciben o servizo enmalas condicións e só dous meses domedio ano que dura a seca.   Páxs. 2 e 3
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O Sindicato Labrego presenta alegacións
ao Anteproxecto da Lei de Minaría 
Unha comitiva do Sindicato Labrego mantivo unencontro co Conselleiro de Industria, FernandoBlanco, o pasado 17 de xullo. A reunión serviullepara transmitirlle ao político nacionalista a preocu-pación que existe no sector agrario diante do An-teproxecto da Lei de Minaría de Galiza, que deixapracticamente indefenso o solo rústico diante das

actividades extractivas. Polo de agora, as equipaxurídica do Sindicato Labrego Galego redactou un-ha serie de alegacións que rexistrou o 19 de xullo.Desta maneira, tentarase que o Parlamento de Gal-iza, cando debata a lei en outono, modifique a leiteantes a favor dos intereses labregos antes deaprobala definitivamente.                              Páx. 5

Especial: A Galiza labrega chega aos
consellos reguladores do viño
Como xa vén sendo habitual, Foucepublica un especial sobre o sector vitiv-inícola xusto antes da seguinte vendi-ma. Nesta ocasión, amais da recapitu-lación sobre o traballo sindical feitoneste eido da nosa agricultura, faise es-

pecial fincapé en temas como a vindeirareforma da OCM do Viño, ou as re-centes eleccións aos consellos regu-ladores das denominacións de orixe. Etodo adobiado cos artigos de opinióndos expertos.               Caderno central

Lidia Senra demanda en Bruxelas un
prezo mínimo para o leite en Europa
A secretaria xeral do Sindicato Labrego,Lidia Senra, volveu viaxar a Bruxelaspara participar no Comité Consultivodo Leite da Unión Europea, o pasado 4de xullo. A pesares de que os prezos doleite están experimentando un aumento

puntual, Senra volveu demandar unprezo mínimo para o leite en Europablindado diante das flutuacións do mer-cado, e que cubra os custes das ex-plotacións e remunere dignamente otraballo. Páx. 6
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CARBALLO
Rúa Río Sil nº 52, Baixo. 981 703169
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Tlf: 981 773377
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Rúa Nova 60, entrechán. 939 274186
SAN SADURNIÑO - 981 490430 
Lugar de Outeiro s/n  
AS PONTES - Rúa Balsa nº 28
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Teléfono: 630 970 131
O CARBALLIÑO, Casa sindical
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Centro comercial O Parque, oficina 12
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TEIXEIRO - Rúa Martínez Pardo nº13,
1º esq / Tlfno. 981 789 781
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Martes a xoves, de 10.00 a 13.00
O ROSAL - Rúa Ramón Franco, Edf.
Rosales. Tlf. 986 625 394
O SALNÉS
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Din que en Galiza non chove a gusto de to-
dos. Nas terras de Lemos, simplemente, non

chove. Por iso dependen do regadío, unha in-
fraestrutura construída en 1968 e da que de-
penden todas as explotacións agropecuarias

desta bisbarra do sur de Lugo. Cun clima
semellante ao de Zamora –a época seca
comeza en maio e dura medio ano- aquí non
hai agricultura sen as augas do Mao enco-
radas no salto de Vilasouto... 

Regadío de Lemos:coa auga no pescozo
Todo foi máis ou menosben ata o ano 2002, cando áConfederación Hidrográficado Norte (CHN), con sedeen Oviedo e dependente doMinisterio de Medio Ambi-ente, lle acordou actualizaras taxas e cobrar os atrasosdo regadío, subindo o prezopor hectárea e ano de 36 a

402 euros.
A desmesura na suba das

taxas do regadío de Lemosvese mellor cun exemplo.Na parroquia de Aparte, enMonforte, tres explotaciónsleiteiras e seis soci@s consti-tuíronse hai pouco como So-ciedade Agraria de Trans-formación (SAT) para axun-tar gastos e esforzos de caraa facer máis rendíbel e com-petitiva a súa actividade. Neste 2007, a SAT deAparte sementou 58 hec-táreas de millo forraxeiropara mantenza da súa ca-bana gandeira, o que llessupuxo ao redor de 30.000euros de investimento. Ogasto pagaría a pena de nonter enriba a lousa das taxasdo regadío. As contas sondoadas de botar. Se antes re-gar esas 58 hectáreas custa-ba pouco máis de 2.000 eu-ros, agora terán que desem-bolsar 23.316 euros (casecatro millóns de pesetas).
�Pagar por non regar

Evidentemente, esta SATnon pode asumir semellantegasto adicional, e menosnun contexto no que todosos insumos agrarios nonparan de subir (gasóleo, se-mentes, abonos, pensos,etcétera) e no que teñen quefacer fronte á amortizaciónde fortes investimentos; enconcreto, a SAT de Aparteestá construíndo unha navepara 150 cabezas de gando. Mesmo sen regar, as ter-ras polas que pasa o regadíoestán obrigadas a pagar uncanon de 150 euros (25.000pesetas) por hectárea.

A suba das taxas por regar en máis dun 1.000% fai inviábeis as actividades gandeiras no sur de Lugo

A Comunidade de Regantes de Lemos manifestouse en Monforte contra as taxas o 13 de xullo

Benito Armesto, un dosmembros da SAT, amosaimpotente como a colleitade millo está comezando aresentirse pola falla de au-ga. As follas dalgunhasplantas xa están secas.Benito explica que “o mil-lo sementámolo en abril, eaínda está botando a floragora, a mediados de xul-lo. Só nalgunhas plantascomezan a formarse asmazarocas. Isto quere di-cir que o millo vai quedaranano por non terlle dadounha rega cando se de-bía”.Os irmáns Alberte eXoán Vila Martínez,tamén socios da SAT, re-dundan nas queixas deBenito: “Xa non quedanmoitas explotacións nazona porque a actividadegandeira é pouco rendí-

bel. E, se seguen así, teremosque pechar todos. A totali-dade dos custes disparousede maneira drástica nos últi-mos tempos e, por riba, nonpodes medrar porque nontes acceso a cota. Tampouco

temos acceso á terra, pois aoser as leiras boas e teren re-gadío é máis difícil facersecon elas, polo que nin se-quera podes mellorar am-pliando a base territorial daexplotación”.

Un obstáculo
máis para unha
actividade 
agrogandeira en
regresión

As colleitas na bisbarra comezan a resentirse pola falla de
auga a pesares de ser o ano máis chuviñoso do habitual
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“Isto é un desastre. Non podemos regar e
pagamos por un servizo que non temos”
Serias deficiencias nun servizo que fica inactivo dous terzos da época de seca e obriga a abrir canles

Alguén podería pensar que os servizos
hai que pagalos. Para iso, deberían
cubrir satisfactoriamente a demanda
d@s usuari@s. Pero o problema enga-
dido ao das abusivas taxas é que o re-

gadío de Monforte padece unhas defi-
ciencias que converten a rega nun
auténtico calvario. A falla de rede se-
cundaria de canalizacións obriga aos
usuarios a abrir quilómetros de regos

para levar a auga ás súas terras, o co-
bro adolece da máis pura arbi-
trariedade, e só dan auga nos meses de
xullo e agosto, cando a seca comeza en
maio e dura medio ano.

Para colmo de males,non só o de Lemos é un dosregadíos máis caros de Es-paña, senón que no cobrodas taxas prodúcense seriasarbitrariedades. Benito ex-plica que “nesta zona hai4.870 hectáreas. Delas, senuso de regadío, pagan2.000; e con uso 500. Se oscartos a pagar se repartisenentre todas as hectáreas dazona, iso xa suporía unharebaixa. Se, ademais, mi-rasen ben quen rega, entónbaixaría aínda máis, poiscreo que só están a pagar astaxas un terzo d@s regantes.Todos sabemos que haimoita xente que rega e nun-ca pagou, e hai outros quepagamos fincas que nuncaregamos e, se cadra, nonpagamos as que si reg-amos”.
Xoán Vila incide nomesmo que Benito ao cuali-ficar a situación de “desas-tre”, e critica que non sedistinga unha explotaciónde horta “á que lle podenbastar cunhas poucas hec-táreas para ser rendíbel”dunha gandeira “que plan-ta forraxe para alimentar aogando”. Tamén destacaXoán que “mesmo gravanfincas que están por riba dacanle e que son imposíbeisde regar”, polo que, con-clúe, “hai un descontroltremendo”.É o mesmo Xoán quenresume o sentir dos labre-gos e das labregas da zonasobre o regadío ao dicir que“ninguén di de non pagalo,pois é un servizo que temosaí e que debemos sufragar.Pero debería ser a un prezorazoable que nos permitisevivir das nosas ex-plotacións, e cunhas in-fraestruturas en condicións,renovándoas coa insta-lación de canalizacións conauga a presión para poderregar ben. O certo é queagora non podemos regar eestamos a pagar por unservizo que non temos”.

�Abrindo regos de máisdun quilómetroAo devandito haberíaque engadir as deficienciasnas infraestruturas e noservizo. A case inexistenciaou mal conservación decanles secundarias obriga aque as propias explotaciónsteñan que abrir regos. Se-gundo conta Benito “temosque traer a auga por untraxecto dun quilómetro emedio por unha cuneta eun rego. Isto supón que,unha vez sae a auga, tardadoce horas en chegar aquí.Non hai canles secundariase tes que pedir permiso áveciñanza para que deixeabrir regos nas súas fincas”.   Isto confírmao outro ve-ciño de Aparte, Emilio Fer-
nández, que ten unha ex-plotación mixta de vacúnpara carne e leite no lugarde Proveiros. Emilio trabal-la corenta hectáreas, algun-ha das cales rega e outrasnon. En calquera caso, cal-cula que terá que gastar unsdous millóns de pesetas sena CHN teiman e manterestas taxas abusivas. 

Emilio confesa que “re-gar é un traballo duro quenos obriga a andar todo overán co tractor dun ladopara outro facendo regos,levando a auga para as fin-cas, etcétera. A veces temosque facer regos de máis dunquilómetro e cruzar polaspropiedades dos veciños”.Por iso, non dubida en afir-mar que, de manterse asnovas taxas, é mellor que“pechen o encoro e que nosdeixen tranquilos. Sen re-gadío non facemos nadapero, con estes prezos, face-mos máis sen regar ca re-gando”. Emilio explica talafirmación argumentandoque “polos cartos das taxas,podemos traer o millo e oscereais de Castela e afor-ramos o traballo de regar.Estariamos máis descansa-dos, non gastariamos tantoe traballariamos menos”.

Alberte Vila non dubi-da en apuntar cara aospolíticos no capítulo de re-sponsabilidades, e vinculao problema do regadío deLemos á “falla de vontadepolítica”. Alberte afirmaque o problema pode-ríao”amañar a Adminis-tración con poucos cartos esignificaría o futuro daagricultura da zona. Quenon se enleen coas respon-sabilidades. Que se mollenos políticos e nos boten uncable aos que estamos a in-vestir as nosas vidas noagro. Hai outros mediosde vida, pero enterras aquía túa xuventude, e aquíqueres continuar. Apartediso, pensando como país,de seguir así, o medio ru-ral vai quedar todo a xes-tas. Pouco importa as leisde ordenación do territoriose non hai ninguén quefique no agro. Se non semollan un pouco as distin-tas administracións, isto fi-ca abandonado, os montestodos a xestas, e as terrasbaixas con chopos e silvas.E despois, a gastar millónspara evitar o lume. Aquítemos un verán mediterrá-neo como o de Zamora, ehai que asumilo. Ou hai re-gadío, ou te esqueces detodo”.

Mensaxe ao
mundo político:
“que se mollen e
nos boten un
cable”

Outra das deficienciasdo regadío de Lemos con-tóunola un matrimonio daparroquia de Neiras, enSober, que combinan a críade vacas rubias cunha ex-plotación de viñedo: Ramón
Fernández e Nélida López.Coas taxas actualizadas daCHN, afirman que é imposí-bel desenvolver ningunhaactividade agraria. Ramón e

Nélida teñen 15 hectáreasque deben regar a partir demaio, que é cando comeza aseca en Lemos. Nembar-gante “só che dan augadous meses ao ano, en xulloe agosto. Se cobran, de-berían dar auga candocumpra. O ano pasado, porexemplo, secaron os pradosno mes de maio. Parecementira que queiran cobrar

esa barbaridade e só darnosauga en xullo e agosto”. Este matrimonio deSober quéixase de que “oprezo do gando está comohai trinta anos e, despois, to-do sobe: os pensos, ogasóleo, etcétera. Con estastaxas, o pouco rendementoque nos deixan os animaislevarao a ConfederaciónHidrográfica”. 

De arriba
cara a
abaixo:
Benito
Armesto
xunto aos
irmáns Vila
Martínez,
Ramón
Fernández e
Nélida López,
e Emilo
Fernández
coa súa
familia.
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O actual texto, pendente de aprobar polo Parlamento de Galiza, deixa indefensas ás explotacións agrarias 
Unha comitiva do Sindicato Labrego integra-
da pola súa secretaria xeral, Lidia Senra, a

responsábel na Terra Chá, Margarida Prieto,
e o avogado Xosé Pérez Rei, reuniuse o pasa-
do 17 de xullo co Conselleiro de Industria, 

O SLG presenta alegacións ao
Anteproxecto de Lei de Minaría

Este anteproxecto intro-duce unha modificaciónfundamental con respectoá Lei de Ordenación Ur-banística e Protección doMedio Rural, máis coñeci-da como Lei do Solo. Men-tres que na Lei do Solo asactividades extractivas emineiras considéranse pro-hibidas en chan rústico deprotección agropecuaria;co novo anteproxecto, esasmesmas actividades ex-tractivas e mineiraspasarían a estar permitidase, dende o punto de vistaurbanístico, precisaríantan só dunha licenza mu-nicipal sen necesidade deautorización autonómica. O Sindicato LabregoGalego fixo público o seurexeitamento frontal a estapermisividade lexislativaque antepón os intereseseconómicos das empresas

A comitiva do SLG transmitiulle a preocupación do sector ao Conselleiro de Industria
mineiras ao das nosas ex-plotacións agropecuarias eque, de saír para adiante,asentaría unha preocupantebase legal que deixaría de-samparado ao noso agro eao noso medio rural diante

de calquera actividade detipo extractivo.Por esa razón, as equipasxurídicas do SindicatoLabrego Galego presen-taron, dous días despois daxuntanza co Conselleiro, o

19 de xullo, unha serie dealegacións para modificar oAnteproxecto da Lei de Mi-naría de Galiza para que re-specte os intereses dasnosas explotacións.

Unha comitiva do Sindi-cato Labrego formada porun grupo de labregos daLimia e o responsábel localda organización, Anxo Pé-rez Rúa, reuniuse co delega-do da Consellaría de MedioAmbiente en Ourense, Fran-cisco Fumega, o 12 de xullo.A intención do encontro eraa de expresar o malestar queexiste na bisbarra polas for-mas á hora de declarar parteda comarca limiá comoZona de Especial Protecciónde Aves (ZEPA).A comitiva do SLG expli-coulle a Fumega que, trascoñecer a nova –a través dosmedios de comunicación-da declaración inminente de10.624 hectáreas como zonaZEPA na Limia, diversossectores produtivos “sent-iron como se lles botasenunha lousa enriba”.Anxo Pérez Rúa criticouque “a declaración da ZEPA

na Limia estase a tramitardun xeito precipitado e senconsulta previa cos sectoressociais máis directamenteafectados”.Crear unha ZEPA traecanda si grandes limitaciónse prohibicións que afectanás transformacións agrariasque impliquen unha intesi-ficación do sistema de culti-vo, como xa se ten vistonoutras partes do estado es-pañol. No caso concreto daLimia, a ZEPA suporía póren serio perigo o Plan de Re-gadío en tramitación; crimi-nalizaría o vertido de resid-uos sólidos e líquidos dasexplotacións agrogandeiras;obstaculizaría o acceso ázona en época de repro-dución e aniñada de es-pecies; sería unha traba paraa apertura, limpeza e mello-ra de camiños, pistas e es-tremas; prohibiría a insta-

lación de cercas, valados,cerramentos e novas edifi-cacións en solo rústico; im-pediría actividades quenecesiten facer movementosde terra, etcétera. Todoatrancos que afectan ás ac-tividades agrarias.Á vista do devandito, oSindicato Labrego amosou-lle ao delegado o seumalestar diante da actitudeda Consellaría de MedioAmbiente, que pretendesacarlle ferro ao asuntodicindo que a declaracióncomo zona ZEPA vai a terun impacto mínimo no agrolimiao.O Sindicato Labrego, ex-plicou Anxo Pérez Rúa, “en-tende que as distintas activi-dades que se fagan na zonadeben de garantir a protec-ción do medio ambiente,pero tamén hai que ter enconta que moitas das es-pecies de aves e anfibios

viven grazas ás distintas ac-tividades agrícolas que seestán a desenvolver na co-marca”. Coa declaración comoZona de Especial Protecciónde Aves, moitas destas ac-tividades poderían desa-parecer, coa conseguinteperda de activos agrícolas egandeiros, sendo a Limia aúnica comarca de Ourenseque segue a manter e, mes-mo, a incorporar nov@s tra-balladores e traballadorasna profesión agraria.Por todo o antedito, oSindicato Labrego Galegoesixiu da Consellaría deMedio Ambiente que recon-sidere a declaración deZona de Especial Protecciónde Aves na Limia, debido“as nefastas consecuenciasque isto vai a supor no teci-do socioeconómico de todaa bisbarra e, en especial, doseu medio rural”.

Os plans de Medio Ambiente poñen
en perigo a agricultura na Limia

O Sindicato LabregoGalego da Estrada estivofacendo un seguimento darevisión da rústica por partede Catastro. O traballocomezou xa hai meses, can-do o Catastro fixo unhaprimeira toam de contactopolas parroquias estradens-es. Agora, xa de xeito oficial,estanse revisando as parce-las d@s moit@s propietari@sna Fundación de Exposi-cións e Congresos da Estra-da. Desde o primeiro día,nas oficinas do SindicatoLabrego percibiuse malestarentre os agricultores e asagricultoras pois, ao con-trario do que se fixo anteri-ormente, agora cen-tralizaron todas as revisiónsna Estrada, feito que, segun-do o responsábel sindicalMarcos Louzao, “non en-tende ninguén que coñeza azona, xa que a Estrada é undos concellos de maior su-perficie de Galiza”. Por outra banda, nindesde Catastro nin desde oConcello se lle comunicouaos veciños e ás veciñas dasdiferentes parroquiasestradenses o lugar e o pra-zo, o que causou certo de-sconcerto entre a xente. En canto á organización,Marcos Louzao non o du-bidou á hora de criticar o“mal trato” aos propietariose ás propietarias, xa que“non se cita por zonas, opersoal é insuficiente, nonhai espacio de privacidadepara comentar calqueracuestión particular, as colasson enormes, e nin sequerahai bancos para que as per-soas maiores, que son unhagran parte, se poidan sentar.O Sindicato LabregoGalego denunciou estasituación “propia doutrostempos”, e anunciou o estu-dio de medidas a tomarpara que se corrixan todasas deficiencias e actitudesde menosprezo cara á xenteafectada. Polo de agora, aadministración só accedeu aampliar o prazo da revisión.Por outra banda, o Sindi-cato Labrego da Estrada ex-presou o seu incondicionalapoio ás persoas afectadas“dado que, até o de agora,ninguén soubo solucionareste caos.”

O Sindicato
Labrego da
Estrada denuncia
o caos na
revisión catastral

Fernando Blanco. O motivo do encontro foi
amosarlle a Blanco a preocupación do sector
agrario diante do Anteproxecto da Lei de Mi-
naría de Galiza, que deixa indefenso o solo
rústico diante das actividades extractivas. 


